
Protokół Nr XLll
z sesji Rady Gminy Bralin
w dniu 29 marca żOI7 r.

Sesja odbYła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz" 15.00 itrwała do
godz,17,L0

porzadek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2, Uchwalenie porządku obrad.
3" Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4" Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej,
5" SPrawozdanie z wykonania budżetu i realizacji zadań Gminnego ośrodka pomocy

Społecznej w Bralinie za okres 01.01.2016 r. - 3L,12.ż016 r,
6. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Bralin.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok2Ot7 planu pracy Komisji Rewizyjnej

Rady Gminy Bralin.
8. podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowe j na żot7 rok.
9" Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy

Finansowej Gminy Bralin na lata 2017 -2025,
10" Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów,

prowadzonych przez Gminę Bralin, do nowego ustroju szkolnego.
11". Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie

PostęPowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych
w szkołach podstawowych, dla których Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów,

12" Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
Postępowania rekrutacyjnego do publicznych szkół podstawowych, dla których Gmina
Bralin jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia
tYch kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej.

13" Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy połozonejw Bralinie.
14" Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej

własność Gminy Bralin.
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bralin.
1-6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłat za usunięcie drzew lub krzewów.
17. lnformacja wójta o przyznanych dotacjach dla klubów sportowych.
18, Wolne głosy i informacje,
].9. Zamknięcie posiedzenia,

Pkt 1} Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otwarcia posiedzenia o godzinie 15.00 dokonał przewodniczący Rady Gminy Bralin

Grzegorz Lemanik.
Przewodniczący obrad powitał przybyłych na dzisiejsze posiedzenie: radnego powiatowego
Pana Zenona Kasprzaka, radnych rady gminy, wójta pana Romana Wojtysiaka skarbnik panią
GrazYnę Mosch, kierownik GOPS panią Justynę Świerczyńska, prezesa LKS,,Sokół" Bralin pana
Karola Wanzka, przedstawicieli mediów i przybyłą publiczność.
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W dzisiejszym posiedzeniu udział bierze 12 na stan ogólny 15 radnych, co pozwala zgodnie
z przepisami prawa obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecni: Zofia Garczarek, Roman Lemanik, Michał Woźniak.

Pkt 2} Uchwalen!e porządku obrad.
Przewodniczący rady nadmienił, ze porządek obrad wraz z projektami uchwał został
przekazany radnym a następnie zapytał czy ktoŚ chciałby wnieść uwagi do proponowanego
porządku obrad.
Wójt zabrał głos i zawnioskował, aby do dzisiejszego programu dopisać dwa dodatkowe punkty:
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Bralin.
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych i Narkomaniiw Gminie Bralin zaż01"6 r.
Wójt nadmienił, że materiały były umieszczone na stronie BlP.
Przewodniczący rady zauważył, że na stronie BlP ukazało się tylko sprawozdanie z realizacji
Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Bralin.
lnnych uwag nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący rady poprosił o głosowanie -
poprzez podniesienie ręki - kto jest za przyjęciem do porządku obrad punktu dotyczącego
sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Bralin.
wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych,
ZA - głosowało LI radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 1.

Następnie przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie ujęcia w porządku obrad
punktu dotyczącego sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki,
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Gminie Bralin za 2Ot6 r,

wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych,
ZA - głosowało 6 radnych,
PRZEC|W - 4,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 2.

Na posiedzenie dotarła radna zofia Garczarek i od teqo momentu w obradach udział bierze
13 na stan oqólnv ].5 radnvch.

PORZADEK OBRAD PO ZMIANACH:
1,. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Sprawozdanie z wykonania budżetu i realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy

Społecznejw Bralinie za okres 01.01.2016 r,-31,,1,2.ż016 r.
6. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Bralin.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok2017 planu pracy Komisji Rewizyjnej

Rady Gminy Bralin.
8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowe j na 2017 rok.
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Bralin na lata 20L7 -2Oż5,
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10. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów,
prowadzonych przez Gminę Bralin, do nowego ustroju szkolnego.

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych
w szkołach podstawowych, dla których Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów"

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznych szkół podstawowych, dla których Gmina
Bralin jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia
tych kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej,

13. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy położonejw Bralinie.
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej

własność Gminy Bralin"
15, Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bralin"
16" Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłat za usunięcie drzew lub krzewów.
].7" lnformacja wójta o przyznanych dotacjach dla klubów sportowych.
18. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Bralin.
19. Wolne głosy i informacje,
20. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący rady przystąpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- kto z pań i panów
radnych jest za przyjęciem porządku obrad po zmianach,
wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało 13 radnych,
PRZEC|W - 0,
GŁoSY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada jednogłośnie przyjęła porządek obrad po zmianach.

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący rady nadmienił, ze podczas dzisiejszej sesji rada będzie przyjmować protokół
z XXXlX, XL oraz XLl sesji.
Projekty protokołów są dostępne na stronie BlP oraz w biurze rady.
Radny Tadeusz lwan wyraził wątpliwość odnośnie prawidłowości głosowania nad drugą
poprawką do porządku obrad.
WÓjt wyjaŚnił radnemu, ze wynik jest prawidłowy gdyż rada moze wprowadzić zmiany w
porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.
Przewodniczący rady wracając do tematu zapytał czy są uwagi bądź poprawki do projektów
protokołów. Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący rady przystąpił do głosowania za przyjęciem protokołów:
Wvnik głosowania w sprawie przviecia protokołu nr XXX|X z 30 stvcznia 2O].7 roku:
W głosowaniu udział wzięło 1-3 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYM U JĄcE - 2.

Rada przyjęła protokół nr XXXIX.
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W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało 1]. radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 2.

Rada przyjęła protokół nr XL.

tokołu nr xll 016 roku:
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało ]_3 radnych,
PRZEC|W * 0,

GŁoSY WSTRZYMUJĄCE _ 0.
Rada przyjęła protokół nr XLll.

Pkt 4) Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
WÓjt złozył radzie sprawozdanie z działalności międzysesyjnej za okres od dnia 1_ lutego 2017
roku do dnia 27 marca 2017 roku a także sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na
poprzednich sesjach (XXXIX, XL i XLl).
W związku z brakiem pytań do przedstawionego sprawozdania przewodniczący obrad
przystąpił do omawiania kolejnego punktu porządku obrad,

Pkt 5} Sprawozdanie z wykonania budżetu i reaIizacji zadań Gminnego Ośrodka pomocy
Społecznej w Bralinie za okres 01.01.2016 r. - 3L.L2.2016 r.

Kierownik GOPS zaznaczyła, że sprawozdanie zostało zamieszczone na stronie BlP.
Plan finansowy wydatków ośrodka na 20].6 rok wyniósl7.Lo8.oż6,61. zł.
Gminny OŚrodek Pomocy Społecznej, wykonuje zadania własne gminy w zakresie pomocy
sPołecznej oraz zadania zlecone z zakresu administracji rządowej, Jednym z najważniejszych
zadań w zakresie pomocy społecznej jest opracowanie i koordynacja Strategii Rozwiązywania
Problemów Społecznych. Ośrodek realizuje również zadania z zakresu świadczeń rodzinnych,
Świadczeń wychowawczych, świadczeń z Funduszu Alimentacyjnego, dodatków
mieszkaniowych, energetycznych oraz zadania z zakresu wsparcia rodziny i systemu pieczy
zastępczej.
Z pomocy społecznej w minionym roku skorzystało L1,4 rodzin.
Kierownik GOPS wspomniała o funkcjonowaniu Programu 500+, zauważyla, że od roku 20].5
Pomoc społeczna w coraz większym stopniu jest kierowana do osób starszych, nadmieniła o
wydatkach na fundusz alimentacyjny i pomocy ze strony asystenta rodziny a takze o
wydatkach z tytułu umieszczania dzieci w rodzinach zastępczych.
W roku 2016 Gminny OŚrodek Pomocy Społecznej w Bralinie przy współpracy z Caritas Polska
realizował pomoc dla najbardziej potrzebujących. Wydano 304 skierowania, na podstawie,
których podopieczni odebrali zywność.
Pytań i uwag do złozonego sprawozdania nie zgłoszono.

Pkt 6} Zatwierdzenie pIanów pracy komisji stałych Rady Gminy Bratin.
Plany pracy komisji przedstawili kolejno:

o Przewodniczący komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Marek
Markiewicz;

o Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Paweł Narękiewicz;
o Przewodniczący komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska piotr

Twardowski.
Plany pracy stanowią załącznik do niniejszego protokołu.
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Radny Leszek Głąb zapytał czy przedstawione plany pracy były zatwierdzone na
poszczególnych komisjach.
Frzewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Paweł Narękiewicz odpowiedział,
że plany nie były opracowywane na poszczególnych komisjach,
W związku brakiem dalszych pytań do przedstawionych planów pracy przewodniczący rady
zarządził głosowanie w sprawie zatwierdzenia planów.
wvnik głosowania w sprawie zatwierdzenia planu pracv komisii przestrzegania prawa i

porzadku publicznego:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu gtosowało 9 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 4,
Rada zatwierdziła plan pracy komisji.

wvnik głosowania w sprawie zatwierdzenia planu pracv komisii Rozwoiu Gospodarczego i

Bu dżetu:
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało 9 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁoSY WSTRZYMUJĄCE _ 4.
Rada zatwierdziła plan pracy komisji.

wvnik głosowania w sprawie zatwierdzenia planu pracv komisii Rolnictwa, Gospodarki

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało 9 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄcE - 4.

Rada zatwierdziła plan pracy komisji.

Pkt 7} Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok2Ot7 planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin.

W zastępstwie przewodniczącego komisji Rewizyjnej wiceprzewodniczący Piotr Twardowski
przedstawił zebranym plan pracy komisji na rok bieżący.
W związku z brakiem pytań i uwag do przedstawionego planu przewodniczący rady przystąpił
do odczytania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok2017 planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin.
Do projektu nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez

podniesienie ręki * za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik ełosowania:
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 1-2 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁoSY WSTRZYMUJĄCE - 1.

Rada podjęła uchwałę nr XLll/168 /2OL7,

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowe j na 2OL7 rok.
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Przewodniczący rady wspomniał, że projekt uchwały budżetowej był omawiany podczas
wsPÓlnego posiedzenia komisji stałych nie mniej zapytał czy skarbnik chciałaby coś do niego
dodać,
Skarbnik powiedziała, że do projektu uchwały dodała dwa punkty w związku z pismem
Krajowego Biura Wyborczego w Kaliszu przyznającym gminie dotację celową zprzeznaczeniem
na zakup przezroczvstych urn wyborczych i pismem wojewody zwiększającym dotację celową
na pomoc dla uczniów o charakterze socjalnym.
Skarbnik dodała, że zmieniła się również szata graficzna uchwały w związku z wytycznymi Rlo.
W związku z brakiem pytań i uwag do uzasadnienia przewodniczący rady przystąpił do
odczytania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowe j na żOI7 rok.
Radny Piotr Twardowski zapytał czy w przedsięwzięciu rewitalizacji Mnichowic znalazl się ten
sam zakres prac, co w zeszłym roku? Było tam osiem zagadnień.
WÓjt odpowiedział, ze to nie jest identycznie to samo, część została zmieniona zgodnie z
życzeniem mieszkańców.
Radny Piotr Twardowski zapytał o zmiany.
WÓjt odpowiedział, że idzie o ogrodzenie, wykonanie elewac ji. Ze szczegółami radny może
zapoznac się po sesji.
Do projektu uchwały nie zgłoszono kolejnych pytań i nie wniesiono uwa8.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki -za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik ełosowania:
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA- przylęciem uchwały głosowało 1-3 radnych,
PRZECIW _ 0,
GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0,

Rada podjęła uchwałę nr XLll/169 lZOtl,
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 9) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bralin na Iata 2OL7 -2Oż5.

Przewodniczący rady powie dział, że to zagadnienie również było omówione na debacie i

zapytał skarbnik czy w projekcie wprowadzono jakieś zmiany.
Skarbnik odpowiedziala, że w tym przypadku nic się nie zmieniło, wielkości zawarte w WpF
dostosowano do zapisów uchwały budżetowej.
W związku z brakiem pytań i uwag do uzasadnienia przewodniczący rady przystąpił do
odczytania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 2017 - 2025.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki - za przylęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
7A- przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,
PRZEC|W - 0,
GŁosY WSTRZYMUJĄcE - 0.
Rada podjęła uchwałę nr XLll/ 17o/2o17,
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów,
prowadzonych przez Gminę Bralin, do nowego ustroju szkotnego.

Przewodniczący rady powie dzial, że przyjmowany projekt był omówiony podczas debaty, nie
mniej zapytał czy są pytania"
Przewodniczący rady zapytal czy na dzień dzisiejszy wiadomo już coś więcej na temat losu
Pracowników, nie tylko nauczycieli, ale równiez pracowników administracyjnych,
WÓjt odPowiedział, że rozmawiał z dyrektorami na temat wstępnych arkuszy organizacyjnych,
jeŚli idzie o nauczycieli, nie muszą się godzić na przyjęcie nowych warunków i uzupełniania
etatów w innej placówce, ale z informacji od dyrektora szkoły podstawowej wiadomo, że nie
planuje się nikogo zwalniać ani ograniczać drastycznie etatów,
NiewątPliwie częŚĆ osób będzie uzupełniać etat w szkole w Nowej Wsi Książęcej lub w
świetlicy, ale zwolnień się nie przewiduje.
W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do uzasadnienia przewodniczący rady przystąpił
do odczytania projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i

gimnazjów, prowadzonych przez Gminę Bralin, do nowego ustroju szkolnego"
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki - za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,
PRZECIW - 0,
GŁosY WSTRZYMUJĄCE _ 0"

Rada podjęła uchwałę nr XLll/ L7 L/2Ot7,
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 11) Pojęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoIi ! do oddziałów
przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Bra!in jest organem
Prowadzącym oraz dokuńentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

Przewodniczący rady powiedział, że przyjmowany projekt był omówiony podczas debaty, ale
zapytał czy są pytania.
W związku z brakiem pytań i uwag do uzasadnienia przewodniczący rady przystąpił do
odczytania projektu uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
Postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych w
szkołach podstawowych, dla których Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki -za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA- przyjęciem uchwały głosowało J-3 radnych,
PRZEC|W _ 0,
GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XLll/ 172/żOI7.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Pkt 12) Pojęcie uchwały w sprawie ustalania kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznych szkół podstawowych, dla których
Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do
potwierdzenia tych kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły
podstawowej.

Przewodniczącv rady zapytał czy są pytania do projektu izaznaczy|, ze temat był omówiony
podczas wspólnego posiedzenia połączonych komisji.
Pytań i uwag nie zgłoszono wobec czego przewodniczący rady przystąpił do odczytania
projektu uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie postępowania
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych w szkołach
podstawowych, dla których Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag"
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki - za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 1,3 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁoSY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XLll/ 17 3/ 2017 .

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy położonej w Bralinie.
Przewodniczącv rady powiedział, że temat był omówiony na posiedzeniu komisji
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego oraz na debacie.
Przewodniczący rady zapytał czy są pytania do omawianego punktu.
Radna Kazimiera Kupczak zapytała czy z mieszkańcami ulicy były przeprowadzane konsultacje
w sprawie nazwy.
WÓjt odpowiedział, że przy tej ulicy zlokalizowana jest jedna posesja i propozycja nadania
nazwy ulicy wyszła od jej mieszkańców.
Pytań i uwag nie zgłoszono wobec czego przewodniczący rady przystąpił do odczytania
projektu uchwały w sprawie nazwy ulicy położonej w Bralinie.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki - za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik qłosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA- przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,
PRZEC|W _ 0,
GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.
Rada podjęła uchwałę nr XLll/ t7 4/ZOtl.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 14)Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Bralin.

Przewodniczący rady powiedzial,że temat był przedmiotem obrad na debacie.
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Przewodniczący rady zapytał czy w związku z koniecznością sprzedaży będzie wykonana
kolejna eksPertyza nieruchomości czy przyjęte zostaną ceny na podstawie poprzedniej
ekspertyzy"
WÓjt odPowiedział, że są wyceny poszczególnych lokali, które składają się na kwotę około
300.000,00 zł, ktora musiałaby być wskazana w przetargu. Niższa kwota może być wskazana
w drugim przetargu ale ostateczna decyzja czy wykorzystana zostanie obowiązująca do
sierPnia Wycena czy też wykonana zostanie jedna ekspertyza na całość zapadnie po
zasięgnięciu opinii prawnej. Wykonanie wyceny jest to koszt 1.000,oo - 1.5oo,00 zł.
lnnych pytań i uwag nie zgłoszono wobec czego przewodniczący rady przystąpił do odczytania
Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej
własność Gminy Bralin.
WÓjt wtrącił, ze ewentualne koszty wyceny będą doliczane do ceny sprzedaży, są to koszty
które ponosi kupujący.
Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki -za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:
W głosowaniu udział wzięło 1"3 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych,
PRZEC|W - o,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE _ 4.
Rada podjęła uchwałę nr XLlll I75/2OL7,
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 15) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bralin.

Przewodniczący rady powiedział, że temat omówiono podczas wspólnego posiedzenia
komisji.
WÓjt powiedział, ze podczas debaty padło pytanie dlaczego urząd będzie dokarmiać
znalezione wolno żyjące koty, których właściciela czy opiekuna nie uda się ustalić a nie obejmie
tą samą opieką psów. Wynika to stąd, że psy nalezy przewieźć niezwłocznie do schroniska bez
przetrzymywania.
lnnych pytań i uwag nie zgłoszono wobec czego przewodniczący rady przystąpił do odczytania
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bralin.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki *za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:
W głosowaniu udział wzięło i.3 radnych,
ZA- przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XLll/176/2017.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 16} Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłat za usunięcie drzew lub
krzewów.
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Przewodniczący rady powie dzial, że temat był omówiony podczas debaty jednakże jeśli są
pytania bądź uwagi prosi o ich zadawanie,
Radny Leszek Głąb zaproponował zmianę stawek opłat za wycinkę drzew, zgłoszona
propozycja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Przewodniczący rady zaproponował 10 minut przerwy w celu przygotowania dla wszystkich
radnych załącznika opracowanego przez radnego Leszka Głąba aby radni mogli zapoznać się
ze zgłoszonymi poprawkami.
Radny Tadeusz lwan zaproponował żeby przegłosować nad którą wersją radni chcą
procedowaĆ gdyż zdaniem Tadeusza lwana dostarczona radnym propozycja została
przygotowala przez osobę kompetentną.
Przewodniczącv rady powie dzia|, że wniesiono dwa wnioski wobec czego przystępuje kolejno
do głosowania.
Przewodniczący rady poprosił o głosowanie - poprzez podniesienie ręki - kto z pań i panów
radnych jest za ogłoszeniem 10 minutowej przerwy.
wvnik qłosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - ogłoszeniem przerwy głosowało 12 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 1.

Wobec powyższego przewodniczący rady zarządził ]-0 minutową przerwę.
PO PRZERWIE
Radny Piotr Twardowski - przewodniczący komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Środowiska zaproponował, żeby kwestię określenia stawek opłat za usunięcie drzew lub
krzewów przekazaĆ pod obrady komisji. Komisja jest planowana na początek kwietnia"
Przewodniczący obrad stwierdził, że zgłoszono dwa wnioski, pierwszy o zmianę załącznika do
omawianego projektu uchwały wniesiony przez radnego Leszka Głąba (przed przerwą) i drugi
o przekazanie projektu uchwały pod obrady komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
środowiska - co wiąze się z wycofaniem uchwały z dzisiejszego porządku obrad.
Dalej idącym wnioskiem jest wycofanie uchwały z obrad dlatego przewodniczący rady
przystąpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki, kto z pań i panów radnych jest za
wycofaniem przedmiotowego tematu z dzisiejszego porządku obrad i przekazaniem go pod
obrady komisji.
wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - wycofaniem uchwały z porządku obrad głosowało 12 radnych,
PRZEC|W _ 1,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.
Wobec powyższego przewodniczący rady ogłosił wycofanie projektu uchwały w sprawie
okreŚlenia stawek opłat za usunięcie drzew lub krzewów z dzisiejszego porządku obrad i

Przekazanie go pod obrady komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska"

pkt 17) lnformacja wójta o przyznanych dotacjach d|a kIubów sportowych.
Przewodniczący rady przypomniał, że wspomniana informacja wpłynęła do biura rady a
następnie zapytał czy wójt chciałby zapoznac z nią zebranych.
Wójt potwierdził.
lnformacja wójta o przyznanych dotacjach dla klubów sportowych stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.
Pytań i uwag do przedstawionej informacji nie zgłoszono.
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Pkt 18) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy
Bralin.
WÓjt omówił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy
Bralin.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego sprawozdania.
Radny Piotr Twardowsk! zapytał czy są jakieś środki zewnętrzne przeznaczane na opiekę nad
zabytkami.
WÓjt odpowiedział, że podejmując prace remontowo konserwatorskie gmina wnioskuje o
pozyskanie Środków zewnętrznych ale konserwator do chwili obecnej żadnych środków na
wspomniane działania gminie nie przyznał"
WÓjt wspomniał o programie ministerialnym. Następnie wójt zasygnalizował, ze gmina będzie
wnioskowa c o przyznanie dotacji z programu WRPO (Wielkopolskiego Regionalnego Programu
Operacyjnego).
Poruszono ternat braku zgody konserwatora zabytków na sprzedaż części działki przy ulicy 3
Maja 9 (była ,,Pastorówka" - aktualnie siedziba GOPS),

Pkt 19} WoIne głosy i informacje.
Radny powiatowy Zenon Kasprzak podziękowa| za zaproszenie na dzisiejszą sesję i pochwalił
radnych za sprawne procedowanie nad bardzo obszernym programem.
Zenon Kasprzak poprosił wójta o kilka słów wyjaśnienia w kwestii sieci gazowej, o czym wójt
wspom i n ał podczas sprawozd a n ia z działa l ności m iędzysesyjnej 

"

WÓjt odpowiedział, że ma nadzieję, iż gospodarstwa domowe będzie moźna ogrzewać gazem
ziemnym zimą 2018lżOLg, nie mniej jak zaznaczył, nie jest do końca uprawniony do
prze kazywa n ia szczegółowego h a rmonogra m u gazyfi kacji.
Radny Leszek Głąb w odniesieniu do podjętej dzisiaj uchwały w sprawie wyrazenia zgody na
sprzedaŻ nieruchomoŚci stanowiącej własność Gminy Bralin, zapytał czy w umowie sprzedaży
nieruchomości w Chojęcinie-Parcelach można by zawrzeć warunek zapewnienia przechodu
przez posesję w celu konserwacji i pielęgnacji pomnika przyrody (dębu ,,Leszka").
WÓjt odpowiedział, że takie działania nie są potrzebne, pomnik przyrody będzie wymuszał
przestrzeganie pewnych działań. wójt dodał, że problem ten jeszcze sprawdzi.
- WÓjt zabrał głos odnośnie nabycia gruntu z przeznaczeniem na budowę hali sportowej i

powiedział, że na chwilę obecną kancelaria prawna reprezentująca państwa Góreckich
odpowiedziała, że ich rola w negocjacjach się zakończyła, strony porozumiały się w sprawie
nabycia gruntu.
Kwestie podatku nie leżą w gestii gminy, ostateczną decyzję w tej materii wyda zapewne
właściwy urząd ska rbowy.
WÓjt poprosił radnych aby wyznaczyli dwie osoby do przeprowadzenia wraz z wójtem
końcowych ustaleń z państwem Góreckimi.
- Odnośnie naboru do przedszkola wójt poinformował radnych, że w placówce zabrakło 9
miejsc dla dzieci, sdyby udało się namówić rodziców na zapisanie przedszkolaków do oddziału
,/zerowego" przy szkole podstawowej to problem zostałby rozwiązany.
WÓjt powiedział, że radni spotykają się z wyborcami i mogliby promować takie wyjście, tym
bardziej, żew przeszłości rozwiązanie to się sprawdziło.
- Wójt zachęcił radnych do pracy w ramach komisji.
Mieszkaniec gminy Piotr Hołoś zaapelował aby ze względu na ilość programów pomocowych
adresowanych do mieszkańców uruchomić w urzędzie punkt konsultacyjny, gdzie wyznaczona
osoba mogłaby koordynować kwestie aplikowania o środki zewnętrzne.
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Radny Marek Markiewicz poprosił radnego powiatowego o interwencję w kwestii
zamontowania przez powiat lustra przy wyjeździe ze ,,starego POM-u" przy ulicy
Namysłowskiej.
Radny powiatowy odpowiedział, że w dniu jutrzejszym odbędzie się posiedzenie zarządu i ten
wniosek zgłosi, ale nadmienił, że powiat obecnie boryka się z niedoborem finansów i nie
obiecuje pomyślnego załatwienia sprawy.
WÓjt w odpowiedzi na wniosek mieszkańca gminy Piotra Hołosia odpowiedział, że ważne
informacje zamieszczane są na stronach BlP ale rozumie, że nie każdy mieszkaniec korzysta z

internetu, w urzędzie można takie informacje uzyskać.
W urzędzie jest osoba, po stazu której wspomniane obowiązki zostaną przydzielone.
- Wójt przypomniał o konieczności złozenia oświadczeń majątkowych do końca kwietnia.
Radny Marek Markiewiczzgłosił problem, że na ulicy Namysłowskiej 7 - przy wjeździe do firm
jest duza wyrwa w drodze, którą należałoby usunąć.
WÓjt odpowiedział, że przekaże zgłoszenie pracownikowi odpowiedzialnemu merytorycznie.
Przewodniczącv rady zapytał o wielkość wolnych środków w budżecie, która pozostała po
dzisiejszym uszczuplaniu puli.
Skarbnik odpowiedziała, że te dane miała przygotowane podczas wspólnego posiedzenia ale
będzie to w granicach 1.300.000,00 zl - cala kwota, z tego uruchomiono 92.000,00 zł.
Przewodniczący rady zapytał czy wójt ma już jakiś pomyst na wykorzystanie tych środków"
WÓjt wspomniał o konieczności przeniesienia części wolnych środków na opłaty za energię
elektryczną, Edyż część faktur z ubiegłego roku będzie płatna dopiero wiosną tego roku.
Skarbnik wyjaśniła, że energetyka zmieniła cały program rozliczania rachunków za energię
elektryczną i przez pewien czas nie wysyłała faktur,
WÓjt zauważył, że w budżecie jest za mało środków na remonty dróg dlatego część wolnych
Środków powinna być przekazana na drogi. Wójt wspomniał o alei lipowej do Chojęcina-
Parceli, konieczności przebudowy krzyżówki przy nowych inwestycjach i odprowadzenia wody
opadowej. Stosowne projekty zostaną radnym przekazane.
Przewodniczącv rady zachęcił radnych do odbierania przygotowanych sprawozdań z
wykonania budżetu za ubiegły rok.

Pkt 2O) Zamknięcie posiedzenia.
Po wyczerpaniu tematów przewidzianych na dzisiejsze posiedzenie przewodniczący zamknął
obrady XLll sesji Rady Gminy Bralin.

Załacznik:
Nagranie XLllsesji.

protokołowała: Anna piasecka
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